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… alebo o ovocí, ktoré potvrdzuje, že naše kresťanstvo naozaj funguje. 

BOŽIE SLOVO: (Mt 7, 15-29) 

Čítanie zo svätého evanjelia podľa Matúša. V tom čase Ježiš povedal zástupom: 15 Chráňte sa 

falošných prorokov: prichádzajú k vám v ovčom rúchu, ale vnútri sú draví vlci.  16 Poznáte ich po 

ovocí. Veď či oberajú z tŕnia hrozná alebo z bodliakov figy?  17 Tak každý dobrý strom rodí dobré 

ovocie, kým zlý strom rodí zlé ovocie.  18 Dobrý strom nemôže rodiť zlé ovocie a zlý strom nemôže 

rodiť dobré ovocie.  19 Každý strom, ktorý neprináša dobré ovocie, vytnú a hodia do ohňa.  20 Teda 

po ich ovocí ich poznáte.  21 Nie každý, kto mi hovorí: “Pane, Pane,” vojde do nebeského kráľov-

stva, ale iba ten, kto plní vôľu môjho Otca, ktorý je na nebesiach.  22 Mnohí mi v onen deň povedia: 

“Pane, Pane, či sme neprorokovali v tvojom mene? Nevyháňali sme v tvojom mene zlých duchov a 

neurobili sme v tvojom mene veľa zázrakov?”  23 Vtedy im vyhlásim: Nikdy som vás nepoznal; 

odíďte odo mňa vy, čo páchate neprávosť!  24 A tak každý, kto počúva tieto moje slová a uskutočňuje 

ich, podobá sa múdremu mužovi, ktorý si postavil dom na skale.  25 Spustil sa dážď, privalili sa vody, 

strhla sa víchrica a oborili sa na ten dom, ale dom sa nezrútil, lebo mal základy na skale.  26 A 

každý, kto tieto moje slová počúva, ale ich neuskutočňuje, podobá sa hlúpemu mužovi, ktorý si 

postavil dom na piesku.  27 Spustil sa dážď, privalili sa vody, strhla sa víchrica, oborili sa na ten 

dom a dom sa zrútil; zostalo z neho veľké rumovisko."  28 Keď Ježiš skončil tieto reči, zástupy žasli 

nad jeho učením,  29 lebo ich učil ako ten, čo má moc, a nie ako ich zákonníci. Počuli sme Božie 

slovo! 

KATECHÉZKA (porov. www.inky.sk, úvahy/katechézy č. 178, 115) 

Kresťanstvo je cesta. Kresťanov už v samých prvých dňoch označujú ako „stúpencov tejto Cesty“ 

(Sk 9, 2), ktorí slúžia „Bohu svojich otcov podľa Cesty, ktorú volajú sektou“ (Sk 24, 14). Zmyslom 

cesty je cieľ. Ak človek dorazí do cieľa, potom aj cesta, ktorou doň prišiel, bola dobrá a správna. 

A ak do cieľa nedorazí – potom cesta, nech by bola akokoľvek pohodlná, príjemná, malebná alebo 

akákoľvek iná, je zlá. Cesta, ktorá nás nedovedie do cieľa, je zlou cestou. 

Po tom, čo Ježiš v Blahoslavenstvách vysvetlil mentalitu, povahu a zmýšľanie Božích synov a dcér 

– čiže kresťanov – a po tom, čo obsiahlo ilustroval túto premenu na množstve príkladov, ktoré sme 

si až do minula prechádzali a vysvetľovali, nakoniec nás veľmi starostlivo upozorňuje práve na toto: 

že zmyslom cesty je doraziť do cieľa. Byť synom, dcérou Boha je jednoducho niečo objektívne 

a viditeľné. Spasiť sa znamená toto niečo objektívne dosiahnuť a osvojiť si to. Prijať Boží Dar. 

Jednoducho, byť ako Boh znamená byť ako Boh. Žiť v Nebi znamená žiť v Nebi. Žiť Boží život 

znamená žiť Boží život a v rámci neho konať Božie skutky. No a všetko toto je do veľkej miery 

viditeľné aj navonok – môžeme si teda overovať ako na tom sme, ako nás k tomu vyzýva aj Písmo, 

že „nech každý skúma svoje skutky“ (Gal 6, 4), „seba samých skúmajte, či máte vieru“ (2 Kor 13, 5), 

veď „keby sme súdili sami seba, neboli by sme súdení“ (1 Kor 11, 31). Čo nám teda Ježiš hovorí 

o tomto súdení a o ovocí, ktoré by na nás malo byť vidieť? 

Chráňte sa falošných prorokov: prichádzajú k vám v ovčom rúchu, ale vnútri sú draví vlci – na 

vonkajšku nezáleží. Náboženstvo je vonkajší nástroj, ktorý nám umožňuje žiť Boží Život a Božiu 

spásu v spoločenstve Boha. Ale neznamená to, že každý človek, ktorý tieto nástroje navonok použí-

va, je kresťan, obrátený človek! Toto je veľmi dôležité aj pre nás, pretože aj medzi nami, katolíkmi, 

je rozšírený taký nešvár, že totiž svoje kresťanstvo hodnotíme podľa toho, že praktizujeme tieto 

samy v sebe zaiste užitočné, ale stále len náboženské nástroje: Som dobrý katolík, lebo sa modlím, 

lebo sa v piatok postím, lebo chodím do kostola a spovedám sa, lebo chodím na stretko, lebo čítam 

Písmo, lebo... Ale to je rovnaké, ako keby žiak povedal: zaslúžim si samé jednotky na vysvedčení, 

lebo som v škole nevymeškal žiadnu hodinu a denne som sa učil. Lenže známky sa nedávajú za 

učenie sa, ale za vedomosti! Podobne aj kresťanmi sa nestávame tak, že používame náboženské 

nástroje a že ako kresťania navonok vyzeráme, ale tak, že s ich pomocou dosahujeme ovocie, 

stávame sa novým stvorením a že sa na nás objavujú črty Krista Ježiša, v ktorého sme premieňaní! 

Mnohí mi v onen deň povedia: “Pane, Pane, či sme neprorokovali v tvojom mene? Nevyháňali sme v 

tvojom mene zlých duchov a neurobili sme v tvojom mene veľa zázrakov?” – kresťanstvo je cesta. 

Každý, kto po tejto ceste kráča, vykazuje známky kráčania po tejto ceste. Jedným z nich sú aj 

znamenia a zázraky. Sú to nástroje, ktoré Boh dáva na potvrdenie svojho slova a na pomoc a vzrast 

nášho obrátenia a života v Ňom. Zázraky a znamenia nie sú znakom svätosti ani potvrdením toho, že 

sme už spasení a „za vodou“. Ak sa našimi rukami dejú znamenia a zázraky, je to super – a ak by sa 

nediali, bolo by to zlé znamenie – ale na druhej strane, nikto z nás sa nespasí preto, že Boh cez neho 

tieto skutky konal a ani nie sú potvrdením toho, že už „prešiel zo smrti do života“ (Jn 5, 24) – 

naopak, Ježiš hovorí, že nakoniec bude fúra charizmatikov a divotvorcov, ktorí skončia v Pekle! 

Každý, kto počúva tieto moje slová a uskutočňuje ich, podobá sa múdremu mužovi, ktorý si postavil 

dom na skale – určite poznáte veľa kresťanov (a ani my voči tomu isto nie sme imúnni), ktorí svoju 

vieru a svoje kresťanstvo nezakladajú na učení Krista, na Písme, na hlase Cirkvi, na svedectve 

svätých, ale na tom, že „ja si to tak myslím a predstavujem“, „mňa to tak doma naučili“, „všetci 

okolo mňa to tak robia a žijú“ a pod. Ich kresťanstvo tak vôbec nestojí na Kristovi, na Evanjeliu, ale 

„na piesku“ všelijakých ľudských a svetských mienok a dohadov – a potom jasné, že nefunguje! 

UVAŽUJEME: 

Aké sú teda znamenia toho, že sme 

kresťania katolíci a žijeme podľa 

Kristovho učenia a Jeho milosť v nás 

prináša svoje ovocie? Hlavne tieto: 

1) „Nové prikázanie vám dávam, aby 

ste sa milovali navzájom. Aby ste sa 

aj vy vzájomne milovali, ako som ja 

miloval vás.  35 Podľa toho spoznajú 

všetci, že ste moji učeníci, ak sa 

budete navzájom milovať“ (Jn 13, 

34-35), hovorí Ježiš. O intenzite tejto 

lásky hovorí Ján, že „čo je láska, 

poznali sme z toho, že on položil za 

nás svoj život. Aj my sme povinní 

dávať život za bratov“ (1 Jn 3, 16). 

2) Táto láska medzi nami vytvára 

jednotu vo svete nevídanú: „Nech sú 

tak dokonale jedno, aby svet spoznal, 

že si ma ty poslal a že ich miluješ 

tak, ako miluješ mňa“ (Jn 17, 23) 

hovorí Ježiš a Pavol to ilustruje 

mnohými príkladmi, napríklad: „Ak 

teda trpí jeden úd, trpia spolu s ním 

všetky údy, a ak vychvaľujú jeden úd, 

radujú sa s ním všetky údy.  27 Vy ste 

Kristovo telo a jednotlivo ste údy“ (1 

Kor 12, 26-27), „Nech nik nehľadá 

vlastné záujmy, ale záujmy iného“ (1 

Kor 10, 24) a pod.  

3) Táto láska sa neobmedzuje len na 

bratov a sestry v Cirkvi. Ježiš vraví: 

„Milujte svojich nepriateľov, dobre 

robte, požičiavajte a nič za to 

nečakajte! Tak bude vaša odmena 

veľká a budete synmi Najvyššieho, 

lebo on je dobrý aj k nevďačným a 

zlým.  36 Buďte milosrdní, ako je 

milosrdný váš Otec“ (Lk 6, 35-36)! 

Ježiš nehovorí len o „nehnevať sa na 

nich“ či „nepriať / nerobiť im nič 

zlé“, ale aktívne konať dobro voči 

týmto ľuďom, milovať ich rovnako 

aktívne a činne, ako sám Boh! 

4) Duch Svätý a Jeho ovocie, lebo 

„že ostávame v ňom a on v nás, 

poznávame podľa toho, že nám dal 

zo svojho Ducha“ (1 Jn 4,11–13) a 

„ovocie Ducha je láska, radosť, 

pokoj, zhovievavosť, láskavosť 

dobrota, vernosť, miernosť, zdržanli-

vosť“ (Gal 5,18–23).  

5) Že nám Ježišove prikázania stále 

viac pripadajú ľahké, normálne 

a prirodzené, lebo „láska k Bohu 

spočíva v tom, že zachovávame jeho 

prikázania. A jeho prikázania nie sú 

ťažké.  4 Veď všetko, čo sa narodilo z 

Boha, premáha svet. A tým 

víťazstvom, ktoré premohlo svet, je 

naša viera“  (1 Jn 5,3-4) 

6) „Tých, čo uveria, budú sprevádzať 

... znamenia“ (Mk 16,17) – zázraky 

síce nie sú potvrdením nášho 

kresťanstva, ale ich neprítomnosť je 

veľmi zlým znamením. 

DO PRAXE: 

< Preskúmajte sa! Ako na tom ste? > 


